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Side 2

Spørgsmål: 

”Vil ministeren sørge for, at Skatteministeriet bliver EMAS-registreret inden udgangen af 
2010?”

Svar: 

Skatteministeriet er positivt indstillet overfor miljøledelse. Vi gør allerede meget på områ-
det, og mange af vores initiativer er i overensstemmelse med den linje EMAS lægger op til. 
Initiativerne i Skatteministeriet omfatter grønne indkøb, genbrug, elsparekampagner, samt 
besparelser på vand og papir. Derudover er ministeriet medlem af Københavns Kommunes 
Grønne Erhverv, har en virksomhedsaftale med kampagnen ”1 ton mindre”, har en ”kurve-
knækkeraftale” med Elsparefonden, samt inkorporerer miljøtiltag i virksomhedsplaner og 
vedligeholdelsesplaner. Departementets miljøpolitik, miljøplan og årlige miljøredegørelser 
kan findes på vores hjemmeside.

Jeg afventer i øjeblikket en kort skriftlig opsamling af Miljøstyrelsens erfaringer med 
EMAS, for at se om det giver mening for os at gøre yderligere. Umiddelbart går jeg mere 
ind for handlinger end for registreringer, og jeg vil derfor ikke lige nu tage initiativ til at la-
de Skatteministeriet EMAS-registrere. 


